
Finansministeriet • Christiansborg Slotsplads 1 • 1218 København K • T  33 92 33 33 • E  fm@fm.dk • www.fm.dk
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Finansministeren

5. april 2013

Svar på Retsudvalgets spørgsmål nr. 2 af 2. april 2013 (B 14)

Spørgsmål:
Vil ministeren redegøre for fremdriften i etableringen af en ny aftale mellem
Staten og Kammeradvokaten og ligeledes redegøre for, om bl.a. omtalen i
dagbladet Politikken af diverse salærafregninger fra Kammeradvokatens side
har fået de rekvirerende myndigheder til i højere omfang at foretage en kritisk
gennemgang af afregningerne til sikring af, dels at salæret er ”sædvanligt”,
dels at der i det oplyste salær er taget højde for den i aftalen omtalte rabat på
33 %?

Svar:
Retsudvalgets flertal har i udvalgets beretning af 21. februar 2013 tilkendegivet, at 
kammeradvokatordningen grundlæggende bør opretholdes, at en ny aftale skal 
være økonomisk fordelagtig for staten og indebære nogle nærmere angivne mo-
derniseringer, og at en ny kammeradvokataftale bør indgås hurtigst muligt.

Moderniseringsstyrelsen vil derfor inden for kort tid tage kontakt til Kammerad-
vokaten med henblik på at igangsætte forhandlingerne om indgåelse af en ny 
kammeradvokataftale. 

Når en ny kammeradvokataftale er indgået, vil jeg oversende den til Retsudvalget.

For så vidt angår spørgsmålet om gennemgang af regninger fra Kammeradvoka-
ten, skal jeg bemærke, at det er de enkelte, rekvirerende myndigheder, der vurde-
rer, hvorvidt regninger, der modtages fra Kammeradvokaten, er i overensstem-
melse med det aftalte, og derefter foretager betaling til Kammeradvokaten. 

Jeg har ikke fundet grundlag for at foretage en nærmere undersøgelse af, hvorvidt 
der på baggrund af den i spørgsmålet nævnte medieomtale er sket ændringer i de 
statslige myndigheders praksis i den forbindelse.

Med venlig hilsen

Bjarne Corydon
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